
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLENARI DE L'AJUNTAMENT DE DIA 23 DE 
MARÇ DE 2023.-

A les  oficines  municipals  de  Petra,  a  les  21,04  hores  del  dia  23  de  març  de  2023,  es 
reuneixen en primera convocatòria, a l'efecte de realitzar sessió pública ordinària del Plenari de 
l'Ajuntament de Petra, els regidors que a continuació es relacionen:

Sr. Miquel Jaume Horrach.
Sr. Víctor Manuel López Sánchez.
Sr. Rafel Font Bauçà.
Sra. Magdalena Màrquez Ribot.
Sr. Martí Sansaloni Oliver.
Sr. Miquel Santandreu Bestard.
Sr. Bartolomé Martorell Alzamora.
Sr. Rafel Pastor Balle.
Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer.
Sra. Francesca Maria Riutort Mestre.           
 No assisteixen :     --

      
Actua com a Secretari el qui ho és de la Corporació, Sr. Francisco González Benito, i la 

sessió es celebra a la Casa Consistorial, sota la presidència del Batle, Sr. Salvador Femenias Riera.

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

S'aprova, per unanimitat dels membres del Ple presents, conforme al que disposa l'article 
91.4 de  Llei  Balear  Municipal  i  de  Règim Local,  20/2006 de 15 de  desembre,  l'acta  plenària 
corresponent a la sessió celebrada en data 23-02-2023.

2.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DE NNSS 2/2022.-

El primer tinent de Batle, Miquel Jaume, actuant com a ponent per a aquest punt de l'ordre 
del dia, recorda que es tracta de la modificació de les NNSS per canviar l'ús a la zona on està 
prevista l'Escoleta, passant de zona per a habitatges a zona per a serveis. Després afegeix Miquel 
Jaume que es va rebre un informe de la Direcció Insular d'urbanisme amb una sèrie de deficiències 
observades en allò remès per l'Ajuntament (manca d'informes, dictàmens, diligències, etc.), que 
després  han  estat  corregides  a  la  documentació  corresponent,  per  al  reenviament  posterior  al 
Consell  Insular, en cas de prosperar l'acord d'aprovació provisional que ara proposa adoptar al 
Plenari municipal.

Al torn per a Més, el seu portaveu diu que no té cap objecció, ja que ja es va parlar molt del 
fons de l'assumpte i ara només es tracta d'una simple aportació de documents.
  Per la seva banda, el regidor del grup popular, Miquel Santandreu, anuncia el vot favorable 
del grup municipal.

No  es  produeixen  intervencions  posteriors,  i  de  seguida  el  Sr.  Batle  sotmet  a  votació 
seguidament la proposta més amunt transcrita, amb el resultat següent:

Vots emesos : 11.
Vots a favor: 8 (5 del PI més 3 del PP). C
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Vots en contra: 0.
Abstencions: 3 de Més per Petra.

S'aprova per tant, per majoria de 2/3 dels regidors que componen el Plenari (8 sobre 11), la 
proposta del representant de l'equip de Govern municipal anteriorment transcrita.

3.-  RESOLUCIÓ  D'AL·LEGACIONS  A  L'APROVACIÓ  INICIAL  DE  LA 
MODIFICACIÓ DE NNSS 4/2022 I APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MATEIXA.-

Pren  la  paraula  de  nou  el  primer  tinent  de  Batle,  Miquel  Jaume,  recordant  que  la 
modificació esmentada té per objecte l'ampliació dels terminis per a l'execució d'obres, que serà de 
fins a 3 anys per a la seva finalització,  més una possible pròrroga d'un any i  mig,  i  més una 
possible 2a pròrroga per un termini de la meitat de la pròrroga anterior.

Dit això, el ponent afegeix que s'han presentat unes al·legacions, més jurídiques que tècniques, 
i en les quals es diu que a l'expedient manca l'informe del Secretari municipal i que les NNSS no es 
poden modificar per no estar adaptades a normativa superior i posterior que s'ha anat aprovant pel 
Consell i el Govern. Pel que fa a la 1a al·legació, Miquel Jaume explica que l'informe en qüestió 
existeix, el que passa és que es va emetre de viva veu a la sessió corresponent de la Comissió  
informativa prèvia al Plenari. I pel que fa a la norma esmentada per l'advocat que presenta les 
al·legacions,  que  impediria  la  modificació  de  les  NNSS,  segons  la  seva  opinió,  el  Secretari 
municipal apunta al seu informe sobre aquestes al·legacions, que hauria estat derogada per una 
altra norma posterior. Finalment, explica Miquel la proposta de resolució que fa aquest funcionari, 
en el sentit de desestimar les al·legacions esmentades, pels motius exposats.

En el torn per als altres grups, diferents del de l'equip de Govern, el portaveu de Més, Pere 
Josep Bauçà, diu que encara que les al·legacions en qüestió es desestimaran pels motius concrets 
assenyalats a l'informe del Secretari, també en contenen una part expositiva en la qual es deixa en 
mal lloc  als polítics que han estat a l'Ajuntament, després de les múltiples eleccions que hi ha hagut 
des  de  que  es  varen  aprovar  les  NNSS,  les  quals  no  s'han  anat  adaptant  a  les  modificacions 
normatives que han sorgit amb posterioritat, segons comenta Pere Josep, amb una menció especial 
al PTM. Després d'això, el portaveu de Més demana un compromís als regidors presents al Plenari, 
perquè  després  de  les  eleccions  s'aprovi  un  Pla  General  Municipal,  ja  que  les  NNSS  estan 
completament desfasades segons el parèixer del dit regidor i ja anem tard. També explica Pere que 
s'ha comès un error greu, en no publicar-se l'informe corresponent on tocava, ja sigui per culpa del 
mateix empleat municipal que fos o a causa de les ordres polítiques rebudes per aquest. Finalitza ja 
la seva intervenció el portaveu de Més, dient que en els del seu grup tenien seriosos dubtes sobre la 
desestimació de les al·legacions, però que després de parlar amb el Secretari municipal, sembla que 
el filtre passa ara al Consell Insular; amb la qual cosa, continua Pere, també s'hauria passat una 
oportunitat per fer les coses bé a l'Ajuntament des del primer moment, en opinió de l'esmentat  
portaveu.

Al torn per  al  grup popular,  actua  com a  portaveu Miquel  Santandreu,  reconeixent  que 
l'Ajuntament  s'havia  d'haver  adaptat  des  de  fa  anys  a  la  normativa  superior  i  posterior  del 
planejament, però que les tramitacions són tan ferra gosses, que quan està a punt de produir-se 
l'adaptació, es produeix un nou canvi normatiu i torna a començar; amb la qual cosa, segueix dient 
Miquel Santandreu, es poden comptar amb els dits d'una mà els Ajuntaments que estan adaptats, i 
serien  molt  pocs  els  que  podrien  aprovar  les  modificacions  que  es  publiquen sovint  al  BOIB, 
produint-se una paralització a l'exercici de la competència urbanística de planejament municipal. C
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Finalment, el portaveu popular anuncia que els del seu grup municipal donaran un vot de confiança 
a l'equip de Govern, quant a la seva proposta en aquest punt de l'ordre del dia.

Ja dins del 2n torn per al ponent, Miquel Jaume diu que ell no és jurista, però que té aquí 
davant un document d'una altra modificació puntual de NNSS de Petra, que va passar pel Consell,  
sense que diguessin res del que posa a la al·legació corresponent. Afegeix també després el referit 
ponent que a Petra no s'hagués pogut aprovar el BIC, si s'hagués tingut en compte allò que s'ha 
apuntat en aquesta al·legació. En al·lusió també a una altra cosa dita pel portaveu de Més durant la 
seva intervenció,  el  ponent  qualifica com a impensable donar  ordres als  funcionaris  perquè no 
publiquin alguna cosa. Cosa possible, continua dient el regidor Jaume, és que no s'hagi posat una 
cosa on tocava; i el Batle ja ha donat ordres perquè sigui publiqui el que sigui procedent als llocs 
corresponents, segons afirma el ponent que ara intervé. I acaba el 2n torn el ponent, reiterant la 
proposta anterior de desestimar les al·legacions presentades per l'advocat Agustín Cerveró, contra 
l'aprovació inicial i l'aprovació provisional de la modificació de NNSS 4/2022.

Al  2n  torn  per  a  Més,  Pere  Josep  Bauçà  comparteix  l'opinió  expressada  pel  regidor 
Santandreu,  sobre que la  majoria  dels  municipis  de Mallorca no estan adaptats  a  la  normativa 
urbanística posterior; però afegeix el regidor Bauçà que cal iniciar la feina, perquè n'hi ha molta. 
Tornant després a una altra cosa que va comentar aquest regidor en el primer torn, afirma Pere 
Josep que l'al·legació té una part jurídica i una altra part política; i que pel que fa a aquesta última 
han fallat tots els regidors.

Al 2n torn per al grup popular, el regidor Miquel Santandreu reconeix que es varen haver 
d'aprovar unes noves NNSS, però que és un assumpte desesperant, recordant que quan va estar a 
l'equip de Govern municipal, un Tècnic del Consell els va advertir que no les veurien aprovades 
aquestes noves NNSS, ni en una, ni en dues legislatures; ja que no passarien els filtres preceptius; 
per  tant,  seria  millor  fer  les modificacions  en parts  petites i  no en parts  grans,  segons l'opinió 
d'aquest regidor. Però segueix dient Miquel Santandreu, que fins i tot fer modificacions puntuals 
petites és dificilíssim, com s'ha vist. Pel que fa al fons de l'assumpte, segons exposa Santandreu, la  
modificació ara en examen pretén donar facilitats a la gent que vol fer obres, de manera que tingui 
més marge de temps; a això no troba cap pega, diu l'esmentat regidor, per la qual cosa considera 
difícil  d'explicar  o  d'entendre,  una negativa  a  aquesta  iniciativa  de l'equip de Govern,  la  qual, 
segons l'opinió del regidor Miquel Santandreu, hauria de ser aprovada per unanimitat.

Al torn final per al ponent, Miquel Jaume, afirma que aquestes modificacions no són una 
pèrdua de temps, ja que ja es va adaptant cadascuna a la normativa superior i posterior; i a més, 
continua dient el ponent, totes elles es podran agrupar en el futur i mentrestant s'hi ha pogut anar 
funcionant. I acaba dient el regidor esmentat, que potser el que ha de canviar és el Consell Insular 
ara que hi ha eleccions.

No havent-hi posteriors intervencions, després de l'anterior, el Sr. Batle sotmet a votació 
seguidament la proposta més amunt transcrita, amb el resultat següent:

Vots emesos : 11.
Vots a favor: 8 (5 del PI més 3 del PP).
Vots en contra: 0
Abstencions: 3 de Més per Petra.

     S'aprova per tant, per majoria de 2/3 dels regidors que componen el Plenari (8 sobre 11), la 
proposta  del  representant  de  l'equip  de  Govern  municipal  anteriorment  transcrita,  és  a  dir: 
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desestimar les al·legacions presentades per l'advocat Agustín Cerveró, contra la aprovació inicial i 
aprovació provisional de la modificació de NNSS 4/2022.

4.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE NNSS 5/2022.-

Igualment,  serà  el  primer  tinent  de  Batle,  Miquel  Jaume,  qui  prengui  ara  la  paraula, 
recordant  que  es  tracta  de  modificar  la  regulació  continguda  a  les  vigents  NNSS  sobre  els 
soterranis;  ja  que segons  afirma aquest  ponent,  amb aquestes  no  es  pot  ficar  un  cotxe  en  un 
soterrani i ara hi ha cotxes elèctrics que necessiten instal·lar carregadors en domicilis. Tot seguit, 
Miquel Jaume anuncia com quedaria finalment la proposta de modificació que proposa l'equip de 
govern municipal, després dels diversos canvis que han introduït els tècnics que han intervingut en 
la redacció, fixada en els termes següents:

  
Art. 36. Conceptes sobre edificabilitat
Índex d'edificabilitat brut = metres quadrats de sostre edificable màxim de l'àrea de referència.
La superfície de sostre edificable és la suma de totes les superfícies cobertes de l’edifici a excepció 
de la planta soterrani.

Índex  d'edificabilitat  net  = metres  quadrats  de  sostre edificable  màxim dividit  per  la  màxima 
superfície de sòl privat (excloent-hi els sòls de cessió obligatòria).

Aprofitament tipus:

A sòl urbà = Aprofitament lucratiu (m2 sostre) dividit per la superfície total de l'àrea (excloent els 
terrenys afectes a dotacions comunitàries)

A Sòl Apte per Urbanitzar = Aprofitament lucratiu (m2 sostre) dividit per la superfície total de 
l'àrea.

Art. 77. Planta soterrani
És la planta soterrani situada sota la planta baixa. No es permet l’ús d’habitatge. L'alçada lliure 
mínima serà de 2,20 m. Només es permet una planta soterrani.
a)  Edificació segons alineació vial. Usos: destinada a aparcament de vehicles, trasters, cellers, 
sales de màquines o instal·lacions tècniques i serveis complementaris de l'habitatge, i magatzem 
(annex a comerç a planta baixa), i ja la instal·lació de recàrrega de vehicles elèctrics, d'acord amb 
la  normativa  sectorial  corresponent,  però  en  cap  cas  dependències  corresponents  a  usos 
residencials (sala d'estar, cuina, menjador i dormitori),  i  sempre d'acord amb la normativa de 
prevenció d'incendis i evacuació de persones.
b)  Edificació aïllada i reculada d'alineació: Usos: destinada a aparcament de vehicles, trasters, 
cellers, sales de màquines i instal·lacions tècniques i serveis complementaris de l'habitatge, i a la 
instal·lació de recàrrega de vehicles elèctrics, d'acord amb la corresponent normativa sectorial 
però en cap cas dependències corresponents a usos residencials (sala d'estar, cuina, menjador i 
dormitori), i sempre d'acord amb la normativa de prevenció d'incendis i evacuació de persones.
Art. 101. Ocupació màxima de solar

L’ocupació màxima permesa és del 80% del solar. C
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A la planta baixa es podrà edificar una construcció frontalment oberta o tancada adossada al 
llarg de tota la mitgera del fons, amb una profunditat màxima de 3,00 m, i coberta inclinada de 
teulada amb una alçada total de 3,00 m. La superfície edificada d’aquesta construcció s’inclourà 
dins de la màxima ocupació permesa.

Es pot construir una planta soterrani i aquesta podrà ocupar la totalitat del solar.

Art. 104. Ocupació màxima del solar

L’ocupació màxima permesa és del 80% de la superfície del solar.

Es pot construir una edificació al fons del solar adossada a la mitgera en les condicions que es 
descriuen a l'art 101.
Es pot construir una planta soterrani amb les condicions que es descriuen a l’article 101.

Ve ara una 1a ronda d'intervencions per als altres grups municipals, diferents del de l'equip 
de Govern, i pren la paraula aleshores el portaveu de Més, Pere Josep Bauçà, dient que els del seu 
grup estan a favor del canvi proposat, ja que la regulació continguda a les vigents NNSS sobre els 
soterranis, precisament és una de les coses que s'han quedat desfasades, segons assenyala Pere. No 
obstant  això,  el  portaveu  de  Més  afegeix  que  els  del  seu  grup tenen  un dubte  que  és  si  a  la  
normativa del BIC es permet la construcció de soterranis al nucli antic. I a propòsit d'això, demana 
Pere  Josep  si  s'ha consultat  això  al  Consell  i  si  això pot  ser  un motiu  perquè posin pegues  a 
l'aprovació de la modificació de NNSS ara proposada.

Al torn per al grup popular, torna a actuar com a portaveu Miquel Santandreu, afirmant que 
considera lògica la proposta de l'equip de Govern municipal, en aquest punt de l'ordre del dia. I  
afegeix que, per aportar alguna cosa a la pregunta del portaveu de Més, avui el que fa el Consell és 
requerir una cata arqueològica amb anterioritat a les obres.

Al 2n torn per al ponent, Miquel Jaume diu que ell no sap què s'ha demanat al Consell de 
Mallorca, però sí que sap que hi ha un informe tècnic municipal. I afegeix el regidor Jaume que sí  
el Consell troba que no es poden construir soterranis al nucli antic, ja ho diran, conclou afirmant el 
ponent.

Com que no se succeeixen posteriors intervencions a la del grup Més,  és per la qual cosa 
que el Sr. Batle així mateix sotmet directament a votació, la proposta més amunt transcrita, que 
resulta aprovada igualment per unanimitat dels membres del Plenari.

5.- CONVALIDACIÓ DE RESOLUCIÓ DE BÀTLIA RELATIVA A ELECNOR.-

El primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, també actua com a ponent per a aquest punt de 
l’ordre  del  dia,  i  afirma que la  Resolució  de Batlia  núm. 16/2023 de 7 de març haurà de ser  
convalidada pel Plenari.  El regidor esmentat entra després en més detalls i recorda que aquesta 
Resolució es refereix a l'empresa Elecnor, i que el motiu que hagi de ser convalidada pel Plenari és 
que aquest òrgan municipal va ser qui va adjudicar el contracte corresponent a l'esmentada empresa 
i per tant, tindria la darrera paraula quant al que faci l'Ajuntament sobre el contracte adjudicat,  
segons  comenta  el  regidor  d'Hisenda.  Després  d'això,  aquest  regidor  fa  un  resum  sobre  els 
antecedents del cas, amb una referència al plec de condicions que autoritza l'empresa indicada per a  C
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l'actualització dels preus que cobra a l'Ajuntament, sobre la base d'unes fórmules relacionades amb 
el preu de l'energia; el qual ha pujat molt en mesos passats, segons explica Miquel Jaume. Continua 
dient el dit regidor que l'empresa en qüestió va presentar una proposta d'actualització del preu de les 
factures, que l'equip de Govern no pot acceptar. Continua dient el regidor d'Hisenda que durant un 
temps aquest equip es va dedicar a buscar informació i que es varen torbar a contestar Elecnor, 
perquè el Secretari municipal va estar de vacances i posteriorment de baixa; però que finalment es 
va poder aconseguir tant un informe d'aquest funcionari, com l'opinió sobre això del regidor Miquel 
Santandreu, que treballa a l'assessoria jurídica de la FELIB, i la d'un advocat extern que es diu Marc 
González Sabater. Sintetitzant ja el fons de l'assumpte, el portaveu de l'equip de Govern afirma que 
Elecnor ha passat de facturar uns 9.000 euros mensuals, a facturar uns 24.000 euros. I això no hi ha 
Ajuntament  com  Petra  que  ho  aguanti,  comenta  el  referit  portaveu.  Finalitza  ja  la  seva  1a 
intervenció el ponent, afirmant que, a la vista del que varen informar els juristes consultats, sembla 
que hi ha motius per forçar una renegociació de les condicions que pretén aplicar Elecnor al preu de 
les  seves  factures;  sobretot,  afegeix  el  regidor  esmentat,  perquè  amb  el  preu  ara  resultant,  el 
contracte que es va adjudicar a Elecnor passaria a ser un altre tipus de contracte amb un nom 
diferent, en paraules de Miquel Jaume. Per tant, acaba dient el regidor Jaume, es va aconsellar a 
l'equip de Govern que contestés a Elecnor, no acceptant el canvi de preu; i per això es va aprovar la 
Resolució ara objecte d’aquest punt de l’ordre del dia i després ja veurem què passa, acaba dient el 
ponent.

Després ve un primer torn per als altres grups municipals, intervenint primer el regidor de 
Més, Pere Josep Bauçà, el qual comença per comentar que ens trobem davant d'un altre assumpte 
jurídicament complicat de clàusules i fórmules; però que òbviament, els del seu grup municipal 
estan a favor que es rebutgi el canvi de preu de 9.000 a 24.000 euros. Pere Josep opina que si bé és 
cert que l'electricitat ha pujat, possiblement l'empresa citada ha aprofitat l'ocasió per intentar colar 
una pujada semblant, i si passa, passa, en expressió del portaveu de Més; el qual pronostica una 
futura  lluita  judicial  d'Elecnor  contra  l'Ajuntament,  per  defensar  la  pujada  que  inicialment  va 
plantejar o una altra.  Però,  de tota  manera,  el  portaveu indicat  anuncia el  suport  del  seu grup 
municipal a l'equip de Govern en aquest assumpte.

En el torn per al grup popular, ara actua com a portaveu, Martí Sansaloni afirmant que cap 
no va poder pensar quan es va fer el corresponent Plec de condicions, que hi hauria una guerra com 
la  d'Ucraïna,  que  ocasionaria  una  pujada  de  preus  de  l'energia  com la  que  ha  passat.  Afegeix 
Sansaloni que ara tenim un tema obert i uns mesos que corren, mentre que l'empresa té una carta a 
favor seu al Plec de condicions. Continua dient el regidor popular esmentat que vol saber quina serà 
l'estratègia de l'equip de Govern davant la situació plantejada per Elecnor, ja que, en paraules de 
Martí: ara s'ha aturat el cop, però el comptador segueix corrent respecte a uns pagaments previstos 
per Elecnor amb el plec a la mà. Després de tot això, el portaveu popular també pregunta si els de 
l'equip de Govern han tingut negociacions amb l'empresa en qüestió.

En  el  2n  torn  per  al  ponent,  el  regidor  d'Hisenda,  precisament,  comença  per  contestar 
aquesta darrera qüestió plantejada pel  portaveu popular;  i  afirma Miquel  Jaume que en una 1a 
reunió que varen mantenir, els d'Elecnor varen dir que era als plecs de l'Ajuntament on posava la 
fórmula d'actualització que l'empresa havia aplicat. Continua dient Miquel Jaume que en un primer 
moment es varen pagar les 2 noves factures d'Elecnor, perquè es va pensar que es tractava d'una 
regularització, però que quan va arribar la 3a, els de l'equip de Govern varen dir que això no pot ser. 
El ponent refereix després un escrit posterior d'Elecnor reclamant interessos, però també les accions 
posteriors d'Elecnor de reintegrar la diferència respecte a la facturació anterior, després de rebre la 
resposta de l'Ajuntament a la Resolució que ara ens ocupa; i de tornar a facturar per uns 9.000 euros C
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al mes, que com que és natural s'estan pagant, afegeix el representant de l'equip de Govern. Pel que 
fa al tema de l'estratègia que cal seguir, Miquel Jaume assenyala dues possibilitats: recuperar el 
contracte l'any vinent o renegociar el contracte considerant que hauria passat a ser de regulació 
harmonitzada. Una altra cosa indicada pel regidor d'Hisenda és que una cosa és pagar el preu de 
l'energia i una altra és pagar la pujada d'altres conceptes (inversions i altres); intervenció aquesta 
última que es veu recolzada pel Batle amb un comentari en aquest sentit, afegint també que el fet 
que Elecnor hagi tornat la diferència d'import entre unes factures i altres indica alguna cosa, ja que 
al Plec consta una clàusula segons la qual el Batle ha d'autoritzar el canvi de preus, afirma Salvador 
Femenías.

Utilitza després un 2n torn el portaveu popular, Martí Sansaloni, afirmant que ell no jugaria 
a esperar i a veure venir a l'empresa, perquè ella ve ben assessorada, i això seria irresponsable amb 
els doblers dels petrers, tenint en compte que queda la possibilitat de seguir uns anys més amb el  
contracte,  abans de la  finalització;  i  afegeix Martí  que ell  s'asseuria  a negociar amb l'empresa, 
considerant el que disposa l'article 202 de la LCSP, que permet per determinades causes aplicar una 
modificació del contracte vigent.

Al torn final per al portaveu de l'equip de Govern, Miquel Jaume afirma que aquest equip 
s'assessorarà bé i el Batle afegeix que no pagaran 24.000 euros. A això últim replica el portaveu 
popular, Martí Sansaloni, que llevat que els ho digui el jutge; i a això assenteixen tant el Batle com 
el primer tinent de Batle.   

Després, el president sotmet a votació la proposta de convalidar la Resolució de Batlia núm. 
16/2023 de 7 de març, i la seva convalidació resulta  aprovada  per unanimitat dels membres del 
Plenari.

6.- MOCIONS,   ESCRITS, SOL·LICITUDS I INFORMACIONS.-  

El tercer Tinent de Batle i regidor de fora vila, Rafel Font Bauzà, es refereix als desastres 
produïts per la nevada i el vent, dies enrere, informant que els de l'equip de Govern han contactat 
amb el Govern per agilitzar la recollida d'arbres caiguts.

El 2n Tinent de Batle i regidor de Joventut, Víctor Manuel López, anima a participar en una 
sessió per a joves amb un concurs de ball.

El primer Tinent de Batle i regidor de cultura, Miquel Jaume, anuncia un acte solidari per a 
les 6 de l’horabaixa aquest diumenge, per a benefici d'una associació de diabètics; afegint que hi 
haurà una caixa per a aportacions al Teatre municipal i a continuació un ball popular amb els grups 
Puig de Bonany i Rondalla del Pla. També anuncia aquest regidor una arreplegada d'excursionistes 
de Mallorca per a dissabte a la tarda, en què participen Serra Mamerra i grups de muntanya, amb un 
dinar de germanor i un sopar de clausura.

Finalment, acaba la ronda el Batle anunciant les diferents processons que hi haurà al poble 
els propers dies.

7.-   DECRETS DE BATLIA.-  

Com que no es produeixen intervencions, quant a aquest altre punt de l'ordre del dia, el Sr. 
Batle dóna pas al següent.

8.- INTERPEL·LACIONS, PRECS I PREGUNTES.-
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Pren la paraula aleshores, el regidor de Més per Petra, Rafel Pastor Balle, que fa referència 
a la pantalla que hi ha a l'entrada del poble, interessant-se pels criteris que es segueixen per a la 
inclusió de continguts en aquesta pantalla.

La resposta per a l'anterior pregunta va a càrrec del primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, 
que afirma que es tracta d'una iniciativa del Consell Insular, afegint aquest regidor que algunes 
persones han vingut a posar coses, perquè si no, només es posen les del Consell de Mallorca. El 
regidor Jaume al·ludeix concretament a l'exdirector de La Caixa, que també és a la Ràdio de Petra, 
el qual hauria dit, segons el regidor esmentat, que es podria encarregar de posar coses a veure com 
porta el tema; i l'esmentat regidor agraeix a aquesta persona el seu esforç i disposició per explicar  
l'assumpte a qualsevol que hi tingui interès. El Batle afegeix per part seva que ha vist estrangers 
enxufant el mòbil per obtenir informació sobre llocs per menjar, museus i altres.

Després ve una intervenció que igualment procedeix del grup municipal de Més per Petra, 
però en aquest cas del regidor de Pere Josep Bauçà, que interpel·la l'equip de Govern per la molta 
aigua que s'aboca del dipòsit. La resposta prové ara del Batle informant que l'aigua prové de Sa 
Marineta i de pous de Llubí, però que es tracta d'aigua bruta que no és de Petra, encara que la 
llencin aquí. En qualsevol cas, Salvador Femenías afirma que ha donat ordre que s’aturi aquest 
abocament, ja que són uns 40.000 mil litres per dia i semblen les Fonts Ufanes, afirma Salvador. 
Després té lloc una altra 2a pregunta per part del mateix regidor de Més abans esmentat, que ara 
s'interessa per la posada en funcionament de la zona ACIRE, atès que segons afirma Pere Josep, ha 
vist que hi ha càmeres instal·lades. Tant el Batle com el primer Tinent de Batle li responen que no,  
afegint aquest últim el refrany popular “las cosas de palacio van despacio” i recordant també els 
antecedents de l'assumpte, és a dir: que no hi havia ordenança, que ara n'hi ha però que ha de ser  
desenvolupada,  que  de  moment  ja  tenim delimitades  les  zones  afectades  i  que  la  gent  ja  pot 
sol·licitar la targeta ACIRE. I després explica Miquel Jaume el que falta per fer, és a dir: falta 
aprovar les sol·licituds, les senyalitzacions, etc. Després segueixen fent ús de la paraula el Batle i 
el Tinent de Batle, comentant els problemes d'aparcament que hi ha per un excés de vehicles en un 
poble  tan  petit  com  Petra;  i  possibles  mesures  municipals  sobre  això:  regulació  de  reserves 
d’aparcament  a  més dels  guals,  multes  i  altres;  afirmant  finalment  el  primer  Tinent  de  Batle, 
Miquel Jaume, que la idea seria seguir “grosso modo” l'exemple de Valldemossa, on només poden 
passar els que hi viuen, segons aquest regidor.
        

I no havent-hi més intervencions, i en no haver públic present a la sala, el Sr. President 
aixeca la sessió a les 22,15 hores, i jo com a Secretari  estenc la present acta la qual certific.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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	Vots emesos : 11.
	En el torn per als altres grups, diferents del de l'equip de Govern, el portaveu de Més, Pere Josep Bauçà, diu que encara que les al·legacions en qüestió es desestimaran pels motius concrets assenyalats a l'informe del Secretari, també en contenen una part expositiva en la qual es deixa en mal lloc als polítics que han estat a l'Ajuntament, després de les múltiples eleccions que hi ha hagut des de que es varen aprovar les NNSS, les quals no s'han anat adaptant a les modificacions normatives que han sorgit amb posterioritat, segons comenta Pere Josep, amb una menció especial al PTM. Després d'això, el portaveu de Més demana un compromís als regidors presents al Plenari, perquè després de les eleccions s'aprovi un Pla General Municipal, ja que les NNSS estan completament desfasades segons el parèixer del dit regidor i ja anem tard. També explica Pere que s'ha comès un error greu, en no publicar-se l'informe corresponent on tocava, ja sigui per culpa del mateix empleat municipal que fos o a causa de les ordres polítiques rebudes per aquest. Finalitza ja la seva intervenció el portaveu de Més, dient que en els del seu grup tenien seriosos dubtes sobre la desestimació de les al·legacions, però que després de parlar amb el Secretari municipal, sembla que el filtre passa ara al Consell Insular; amb la qual cosa, continua Pere, també s'hauria passat una oportunitat per fer les coses bé a l'Ajuntament des del primer moment, en opinió de l'esmentat portaveu.
	Al torn per al grup popular, actua com a portaveu Miquel Santandreu, reconeixent que l'Ajuntament s'havia d'haver adaptat des de fa anys a la normativa superior i posterior del planejament, però que les tramitacions són tan ferra gosses, que quan està a punt de produir-se l'adaptació, es produeix un nou canvi normatiu i torna a començar; amb la qual cosa, segueix dient Miquel Santandreu, es poden comptar amb els dits d'una mà els Ajuntaments que estan adaptats, i serien molt pocs els que podrien aprovar les modificacions que es publiquen sovint al BOIB, produint-se una paralització a l'exercici de la competència urbanística de planejament municipal. Finalment, el portaveu popular anuncia que els del seu grup municipal donaran un vot de confiança a l'equip de Govern, quant a la seva proposta en aquest punt de l'ordre del dia.
	Ja dins del 2n torn per al ponent, Miquel Jaume diu que ell no és jurista, però que té aquí davant un document d'una altra modificació puntual de NNSS de Petra, que va passar pel Consell, sense que diguessin res del que posa a la al·legació corresponent. Afegeix també després el referit ponent que a Petra no s'hagués pogut aprovar el BIC, si s'hagués tingut en compte allò que s'ha apuntat en aquesta al·legació. En al·lusió també a una altra cosa dita pel portaveu de Més durant la seva intervenció, el ponent qualifica com a impensable donar ordres als funcionaris perquè no publiquin alguna cosa. Cosa possible, continua dient el regidor Jaume, és que no s'hagi posat una cosa on tocava; i el Batle ja ha donat ordres perquè sigui publiqui el que sigui procedent als llocs corresponents, segons afirma el ponent que ara intervé. I acaba el 2n torn el ponent, reiterant la proposta anterior de desestimar les al·legacions presentades per l'advocat Agustín Cerveró, contra l'aprovació inicial i l'aprovació provisional de la modificació de NNSS 4/2022.
	Al 2n torn per a Més, Pere Josep Bauçà comparteix l'opinió expressada pel regidor Santandreu, sobre que la majoria dels municipis de Mallorca no estan adaptats a la normativa urbanística posterior; però afegeix el regidor Bauçà que cal iniciar la feina, perquè n'hi ha molta. Tornant després a una altra cosa que va comentar aquest regidor en el primer torn, afirma Pere Josep que l'al·legació té una part jurídica i una altra part política; i que pel que fa a aquesta última han fallat tots els regidors.
	Al 2n torn per al grup popular, el regidor Miquel Santandreu reconeix que es varen haver d'aprovar unes noves NNSS, però que és un assumpte desesperant, recordant que quan va estar a l'equip de Govern municipal, un Tècnic del Consell els va advertir que no les veurien aprovades aquestes noves NNSS, ni en una, ni en dues legislatures; ja que no passarien els filtres preceptius; per tant, seria millor fer les modificacions en parts petites i no en parts grans, segons l'opinió d'aquest regidor. Però segueix dient Miquel Santandreu, que fins i tot fer modificacions puntuals petites és dificilíssim, com s'ha vist. Pel que fa al fons de l'assumpte, segons exposa Santandreu, la modificació ara en examen pretén donar facilitats a la gent que vol fer obres, de manera que tingui més marge de temps; a això no troba cap pega, diu l'esmentat regidor, per la qual cosa considera difícil d'explicar o d'entendre, una negativa a aquesta iniciativa de l'equip de Govern, la qual, segons l'opinió del regidor Miquel Santandreu, hauria de ser aprovada per unanimitat.
	Al torn final per al ponent, Miquel Jaume, afirma que aquestes modificacions no són una pèrdua de temps, ja que ja es va adaptant cadascuna a la normativa superior i posterior; i a més, continua dient el ponent, totes elles es podran agrupar en el futur i mentrestant s'hi ha pogut anar funcionant. I acaba dient el regidor esmentat, que potser el que ha de canviar és el Consell Insular ara que hi ha eleccions.
	Vots emesos : 11.
	
	Ve ara una 1a ronda d'intervencions per als altres grups municipals, diferents del de l'equip de Govern, i pren la paraula aleshores el portaveu de Més, Pere Josep Bauçà, dient que els del seu grup estan a favor del canvi proposat, ja que la regulació continguda a les vigents NNSS sobre els soterranis, precisament és una de les coses que s'han quedat desfasades, segons assenyala Pere. No obstant això, el portaveu de Més afegeix que els del seu grup tenen un dubte que és si a la normativa del BIC es permet la construcció de soterranis al nucli antic. I a propòsit d'això, demana Pere Josep si s'ha consultat això al Consell i si això pot ser un motiu perquè posin pegues a l'aprovació de la modificació de NNSS ara proposada.
	Al torn per al grup popular, torna a actuar com a portaveu Miquel Santandreu, afirmant que considera lògica la proposta de l'equip de Govern municipal, en aquest punt de l'ordre del dia. I afegeix que, per aportar alguna cosa a la pregunta del portaveu de Més, avui el que fa el Consell és requerir una cata arqueològica amb anterioritat a les obres.
	Al 2n torn per al ponent, Miquel Jaume diu que ell no sap què s'ha demanat al Consell de Mallorca, però sí que sap que hi ha un informe tècnic municipal. I afegeix el regidor Jaume que sí el Consell troba que no es poden construir soterranis al nucli antic, ja ho diran, conclou afirmant el ponent.
	Com que no se succeeixen posteriors intervencions a la del grup Més, és per la qual cosa que el Sr. Batle així mateix sotmet directament a votació, la proposta més amunt transcrita, que resulta aprovada igualment per unanimitat dels membres del Plenari.
	El primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, també actua com a ponent per a aquest punt de l’ordre del dia, i afirma que la Resolució de Batlia núm. 16/2023 de 7 de març haurà de ser convalidada pel Plenari. El regidor esmentat entra després en més detalls i recorda que aquesta Resolució es refereix a l'empresa Elecnor, i que el motiu que hagi de ser convalidada pel Plenari és que aquest òrgan municipal va ser qui va adjudicar el contracte corresponent a l'esmentada empresa i per tant, tindria la darrera paraula quant al que faci l'Ajuntament sobre el contracte adjudicat, segons comenta el regidor d'Hisenda. Després d'això, aquest regidor fa un resum sobre els antecedents del cas, amb una referència al plec de condicions que autoritza l'empresa indicada per a l'actualització dels preus que cobra a l'Ajuntament, sobre la base d'unes fórmules relacionades amb el preu de l'energia; el qual ha pujat molt en mesos passats, segons explica Miquel Jaume. Continua dient el dit regidor que l'empresa en qüestió va presentar una proposta d'actualització del preu de les factures, que l'equip de Govern no pot acceptar. Continua dient el regidor d'Hisenda que durant un temps aquest equip es va dedicar a buscar informació i que es varen torbar a contestar Elecnor, perquè el Secretari municipal va estar de vacances i posteriorment de baixa; però que finalment es va poder aconseguir tant un informe d'aquest funcionari, com l'opinió sobre això del regidor Miquel Santandreu, que treballa a l'assessoria jurídica de la FELIB, i la d'un advocat extern que es diu Marc González Sabater. Sintetitzant ja el fons de l'assumpte, el portaveu de l'equip de Govern afirma que Elecnor ha passat de facturar uns 9.000 euros mensuals, a facturar uns 24.000 euros. I això no hi ha Ajuntament com Petra que ho aguanti, comenta el referit portaveu. Finalitza ja la seva 1a intervenció el ponent, afirmant que, a la vista del que varen informar els juristes consultats, sembla que hi ha motius per forçar una renegociació de les condicions que pretén aplicar Elecnor al preu de les seves factures; sobretot, afegeix el regidor esmentat, perquè amb el preu ara resultant, el contracte que es va adjudicar a Elecnor passaria a ser un altre tipus de contracte amb un nom diferent, en paraules de Miquel Jaume. Per tant, acaba dient el regidor Jaume, es va aconsellar a l'equip de Govern que contestés a Elecnor, no acceptant el canvi de preu; i per això es va aprovar la Resolució ara objecte d’aquest punt de l’ordre del dia i després ja veurem què passa, acaba dient el ponent.
	Després ve un primer torn per als altres grups municipals, intervenint primer el regidor de Més, Pere Josep Bauçà, el qual comença per comentar que ens trobem davant d'un altre assumpte jurídicament complicat de clàusules i fórmules; però que òbviament, els del seu grup municipal estan a favor que es rebutgi el canvi de preu de 9.000 a 24.000 euros. Pere Josep opina que si bé és cert que l'electricitat ha pujat, possiblement l'empresa citada ha aprofitat l'ocasió per intentar colar una pujada semblant, i si passa, passa, en expressió del portaveu de Més; el qual pronostica una futura lluita judicial d'Elecnor contra l'Ajuntament, per defensar la pujada que inicialment va plantejar o una altra. Però, de tota manera, el portaveu indicat anuncia el suport del seu grup municipal a l'equip de Govern en aquest assumpte.
	En el torn per al grup popular, ara actua com a portaveu, Martí Sansaloni afirmant que cap no va poder pensar quan es va fer el corresponent Plec de condicions, que hi hauria una guerra com la d'Ucraïna, que ocasionaria una pujada de preus de l'energia com la que ha passat. Afegeix Sansaloni que ara tenim un tema obert i uns mesos que corren, mentre que l'empresa té una carta a favor seu al Plec de condicions. Continua dient el regidor popular esmentat que vol saber quina serà l'estratègia de l'equip de Govern davant la situació plantejada per Elecnor, ja que, en paraules de Martí: ara s'ha aturat el cop, però el comptador segueix corrent respecte a uns pagaments previstos per Elecnor amb el plec a la mà. Després de tot això, el portaveu popular també pregunta si els de l'equip de Govern han tingut negociacions amb l'empresa en qüestió.
	En el 2n torn per al ponent, el regidor d'Hisenda, precisament, comença per contestar aquesta darrera qüestió plantejada pel portaveu popular; i afirma Miquel Jaume que en una 1a reunió que varen mantenir, els d'Elecnor varen dir que era als plecs de l'Ajuntament on posava la fórmula d'actualització que l'empresa havia aplicat. Continua dient Miquel Jaume que en un primer moment es varen pagar les 2 noves factures d'Elecnor, perquè es va pensar que es tractava d'una regularització, però que quan va arribar la 3a, els de l'equip de Govern varen dir que això no pot ser. El ponent refereix després un escrit posterior d'Elecnor reclamant interessos, però també les accions posteriors d'Elecnor de reintegrar la diferència respecte a la facturació anterior, després de rebre la resposta de l'Ajuntament a la Resolució que ara ens ocupa; i de tornar a facturar per uns 9.000 euros al mes, que com que és natural s'estan pagant, afegeix el representant de l'equip de Govern. Pel que fa al tema de l'estratègia que cal seguir, Miquel Jaume assenyala dues possibilitats: recuperar el contracte l'any vinent o renegociar el contracte considerant que hauria passat a ser de regulació harmonitzada. Una altra cosa indicada pel regidor d'Hisenda és que una cosa és pagar el preu de l'energia i una altra és pagar la pujada d'altres conceptes (inversions i altres); intervenció aquesta última que es veu recolzada pel Batle amb un comentari en aquest sentit, afegint també que el fet que Elecnor hagi tornat la diferència d'import entre unes factures i altres indica alguna cosa, ja que al Plec consta una clàusula segons la qual el Batle ha d'autoritzar el canvi de preus, afirma Salvador Femenías.
	Utilitza després un 2n torn el portaveu popular, Martí Sansaloni, afirmant que ell no jugaria a esperar i a veure venir a l'empresa, perquè ella ve ben assessorada, i això seria irresponsable amb els doblers dels petrers, tenint en compte que queda la possibilitat de seguir uns anys més amb el contracte, abans de la finalització; i afegeix Martí que ell s'asseuria a negociar amb l'empresa, considerant el que disposa l'article 202 de la LCSP, que permet per determinades causes aplicar una modificació del contracte vigent.
	Al torn final per al portaveu de l'equip de Govern, Miquel Jaume afirma que aquest equip s'assessorarà bé i el Batle afegeix que no pagaran 24.000 euros. A això últim replica el portaveu popular, Martí Sansaloni, que llevat que els ho digui el jutge; i a això assenteixen tant el Batle com el primer tinent de Batle.
	Després, el president sotmet a votació la proposta de convalidar la Resolució de Batlia núm. 16/2023 de 7 de març, i la seva convalidació resulta aprovada per unanimitat dels membres del Plenari.

		esPublico Gestiona - Ayuntamiento de Petra
	2023-04-13T12:19:22+0200
	Petra
	FRANCISCO GONZALEZ BENITO - 09292022E (FIRMA)
	Ho accepto


		esPublico Gestiona - Ayuntamiento de Petra
	2023-04-13T15:01:20+0200
	Petra
	SALVADOR FEMENIAS RIERA - 42985428S (FIRMA)
	Ho accepto




